
Referat af Repræsentantskabsmødet tirsdag den 27. marts 2023 kl. 19:00  

hos Gentofte-Vangede Idrætsforening, Mosebuen 20, 2820 Gentofte  

1. Valg af dirigent Robert Mikelsons blev valgt som dirigent.  

Dirigenten takkede for valget og konstaterede at repræsentantskabsmødet var 
beslutningsdygtigt og lovligt indvarslet i henhold til vedtægterne. Dog havde 
bestyrelsen besluttet at overholde 6 ugers varslet og derfor blev 
repræsentantskabsmødet afholdt i marts og ikke februar.  Der var indkommet forslag 
om vedtægtsændringer, som krævede et ekstraordinært repræsentantskabsmøde for 
endelig vedtagelse, ellers ingen indkomne forslag. 16 Klubber var repræsenteret og 
stemmeberettiget. 

2. Formandens beretning.  

Morten Samsøe Jacobsen fik ordet og læste beretningen op, som efterfølgende er 
lagt på SIG´s hjemmeside og kan læses i sin fulde længde Her. Afslutningsvis takkede 
formanden Gentofte kommune, dets politikere, embedsværket og ikke mindst Fritid 
og dets medarbejdere. formanden takkede alle SIG’s medlemsklubber, for at bakke op 
om SIG, deres ledere og deres mange frivillige. Uden sidstnævnte ville idrætten i 
Gentofte have trange kår og store udfordringer. Til slut takkede formanden de øvrige 
medlemmer i SIG’s bestyrelse for deres store arbejde og engagement for idrætten i 
Gentofte. 

Efter beretningen opfordrede SIG ved Ulrik Hesse salen til input omkring Demokrati i 
foreninger, som var et kommende emne i dialogen med Gentofte kommune. 
LG gymnastik var i gang med konsulentforløb der indeholdt spørgeskema til alle medlemmer 
om demokrati, Hellerup Sejlklub havde svært ved at få unge ind i bestyrelsen men oprettede 
udvalg hvor unge blev inviteret til input. Hellerup kajak havde i høj grad udvalgsstyre med en 
fordeling af budgettet så de enkelt udvalg med unge har direkte indflydelse på 
beslutningerne. Input fra Dansk Vandrelaug, HIK og Sportsrideklubben. Generelt opfordrede 
foreningerne til at man inddragede de unge i de demokratiske processer så de lærer 
medbestemmelse og indflydelse i så tidlig en alder som muligt. Hellerup Kajak Klub 
opfordrede til at kommunen skabte fælles fysiske rum for alle klubber, så de unge kunne 
samles og have socialt samvær. Det var erfaringen fra Hellerup Kajakklub, at der her skabtes 
demokrati og medbestemmelse i de beslutninger, som var vigtige for medlemmerne.  

https://sigsport.dk/dokumenter/Rep2023/SIGs%20a%CC%8Arsberetning%202022.pdf


Morten Samsøe Jacobsen og SIG opfordrede alle klubber til at foretage årlige 
medlemsundersøgelser, hvor medlemmerne kunne udtrykke deres ønsker til at udvikle gøre 
foreningerne bedre. 
Der var kommentarer fra salen omkring stemmeret, og om det var kommunens ønske at 
tvinge vedtægtsændringer igennem i foreningerne ved at tilbageholde medlemstilskud 
såfremt unge ikke fik stemmeret.  
Morten Samsøe Jacobsen og SIG afviste at dette var tanken og havde ikke en fornemmelse af, 
at dette var folkeoplysningsudvalgets ønske.  
  

3. Kassereren fremlagde det reviderede regnskab for det afsluttede kalenderår til 
repræsentantskabets godkendelse. Christian Toft fremlagde i Lisbet Elkjærs fravær 
regnskabet, med et resultat på kr. 20.620 og en egenkapital på kr. 352.884. 

Der var spørgsmål fra Sportsrideklubben omkring behovet for en egenkapital i denne 
størrelse. Christian Toft svarede at SIG senest havde benyttet en stor del af egenkapitalen til 
at få IDAN til at udarbejde en ”rapport omkring styrketræning”. En rapport som SIG havde 
håbet havde haft større indflydelse på politikkernes prioritering og beslutning for 
budgetforhandlingerne og som kunne have været medvirkende til at der blev bevilget budget 
til at udvikle endnu flere faciliteter til gavn for idrætsforeningerne i Gentofte.  

Hellerup Kajak foreslog at SIG benyttede nogle af midlerne til at støtte vores kommende OL – 
atleter, som havde brug for en ekstra håndsrækning.  

Hellerup sejlklub foreslog tværfaglige arrangementer 

Morten Samsøe Jacobsen informerede om SIG’s ønske om at markere sig mere og bedre ved 
Gentofte Mødes 2023, og ideen og muligheden for en udendørs fælles sommerfest for alle 
SIG’s medlemsforeninger. 

Per Plesner ønskede at bruge midler på at aktivere familier som i forvejen ikke var 
medlemmer af idrætsforeningerne.   

Regnskabet blev godkendt.  

4. Christian Toft fremlagde bestyrelsens forslag til budget for igangværende 
regnskabsår. Det fremlagte budgetforslag blev taget til efterretning. 

a) Fastsættelse af kontingent. 

HIK konstaterede at omkostningerne var stigende, og spurgte ind til om bestyrelsen havde 
overvejet kontingentstigninger. SIG svarede at det var blevet drøftet, men at med den 
nuværende egenkapital var det ikke aktuelt.  

Bestyrelsen foreslog uændret kontingent 400 kr. årligt. Som blev vedtaget og godkendt.  

5. Indkomne forslag. Der var fra SIG’s bestyrelse indkommet forslag til 
vedtægtsændringer. Dirigenten gentog at forslagene kunne behandles af de 
tilstedeværende medlemsforeninger men at en endelig vedtagelse, jf. SIG’s vedtægter 



§13, stk. 1, ville kræve et ekstraordinært repræsentantskabsmøde da mindre end 
halvdelen af medlemsforeningerne ikke var til stede. Såfremt de fremlagte forslag 
blev godkendt, vil bestyrelsen indkalde til et ekstraordinært repræsentantskabsmøde 
jf. vedtægterne § 13, stk. 2. 

Forslag til vedtægtsændringer: 

Nuværende tekst vedtægt § 10, stk. 2: 

Bestyrelsen består af 10 medlemmer: Formand, næstformand, kasserer, sekretær og 6  

bestyrelsesmedlemmer. 

Bestyrelsen foreslår som ny tekst til § 10, stk. 2: 

Bestyrelsen består af 6 til 10 medlemmer: Formand, næstformand og kasserer og 3 til 7  

bestyrelsesmedlemmer. Forslaget blev godkendt men jf. § 13, stk. 1 ikke vedtaget 

Nuværende tekst vedtægt § 10, stk. 4 

Bestyrelsen er beslutningsdygtig, når mindst 6 medlemmer er til stede. I formandens  

fravær er det næstformanden, som træder i stedet. 

Bestyrelsen foreslår som ny tekst til § 10, stk. 4: 

Bestyrelsen er beslutningsdygtig når mindst 5 medlemmer til stede. Ved stemmelighed er 
formandens stemme afgørende. Forslaget blev godkendt men jf. § 13, stk. 1 ikke vedtaget 

Nuværende tekst til § 11, stk.3: 

Regnskabet revideres af to af repræsentantskabet valgte revisorer. Èn skal være godkendt 
revisor. Godkendt revisor skal føre revisionsprotokol. 

Bestyrelsen foreslår som ny tekst til § 11, stk. 3: (tilrettet fra salen) 

Regnskabet skal revideres af én af repræsentantskabets valgt godkendt revisor. Forslaget 
blev godkendt men jf. § 13, stk. 1 ikke vedtaget 

Nuværende tekst til § 11, stk. 4: 

Revisorerne skal hvert år gennemgå årsregnskabet og påse, at det er regnskabsmæssigt  

korrekt. Revisorerne skal forsyne årsregnskabet med en påtegning. Revisorerne har til  

enhver tid adgang til at påse bogføring og foreningens beholdninger 



Bestyrelsen foreslår som ny tekst til 11, stk. 4: 

Revisor skal hvert år gennemgå årsregnskabet og påse, at det er regnskabsmæssigt  

korrekt. Revisor skal forsyne årsregnskabet med en påtegning. Revisor har til enhver tid 
adgang til at påse bogføring og foreningens beholdninger. Forslaget blev godkendt men jf. § 
13, stk. 1 ikke vedtaget 

6.  Valg af bestyrelse 
a) Formand Morten Samsøe Jacobsen er ikke på valg. 
b) Kasserer Lisbet Elkjær, blev genvalgt for en toårig periode. 
c) Fire bestyrelsesmedlemmer, Per Plesner, Linda Gry, Jesper Sørensen og Christian 

Toft er på valg. Per Plesner oplyste at han ønskede at fratræde og således ikke 
ønskede genvalg men anbefalede at man i stedet valgte Thomas Troels-Smith 
(SISU) som stillede op til valg. Linda Gry, Jesper Sørensen og Christian Toft blev alle 
genvalg for en ny toårig periode og Thomas Troels-Smith blev valgt for en toårig 
periode. 

d) Tre bestyrelsesmedlemmer er ikke på valg, Ulrik Hesse, Hanne Grønne Leth og 
Thorkild Pedersen. Thorkild Pedersen ønskede ekstraordinært at udtræde af 
bestyrelsen men anbefalede at man i stedet valgte Rasmus Knude (Hellerup 
Sejlklub) som stillede op til valg. Herudover stillede Søren Brøchner-Mortensen 
(Hellerup Idræts Klub) også op til valg. Da der jf. vedtægterne § kan vælges 10 
medlemmer, blev både Rasmus Knude og Søren Brøchner-Mortensen valgt for en 
1-årig periode. 

e) Valg af revisor: 
Bestyrelsen foreslog genvalg af Beierholm Statsautoriserede 
Revisionspartnerselskab v/statsaut. revisor Marius Hansen og Thomas Thomsen. 
Som blev genvalgt.  

7. Evt. 
a) Ønske fra salen om at bestyrelsen introducerede sig selv og tilkendegav hvilket 

område de repræsenterede, dette tog formanden til efterretning, og henviste 
også til hjemmesiden www.sigsport.dk. 

b) GVH håndbold ønskede at SIG medvirkede til at facilitere møder mellem 
forskellige interessenter i faciliteterne, herunder møder mellem skoler og 
foreninger. Flere tilkendegivelser fra salen om manglende rengøring og opsyn 
med lokalerne mellem bruger grupperne.  

Afslutningsvis takkede flere medlemmer de afgående bestyrelsesmedlemmer for deres store 
arbejde for idrætten i Gentofte gennem mange år.  

Dirigenten takkede for fin debat og erklærede det ordinære repræsentantskabsmøde for 
afsluttet.  

Dirigent  
Robert Mikkelsons. 

http://www.sigsport.dk/









